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Informace z úřadu městyse 
 

 
 

✓ EVIDENCE POPELNIC – Žádáme všechny občany o 

nahlášení počtu a velikosti využívaných sběrných nádob na komunální 

odpad (popelnic) za jednotlivé nemovitosti (čísla popisná) nejpozději do 

30. 11. 2020. Tyto údaje prosím sdělte e-mailem na adresu 

(urad@ceskehermanice.cz) nebo telefonicky (na tel č. 721 860 315, 465 

549 516) popř. osobně na úřadu městyse. Tyto informace požaduje z 

důvodu přesné evidence společnost Ekola České Libchavy s.r.o., která 

zajišťuje svoz odpadu. Velikost sběrných nádob – 110 litrů (plechová), 

120 litrů nebo 240 litrů (plastová).  

✓ REGENERACE HŘIŠTĚ – Naše hřiště v centru volnočasových 

aktivit v Českých Heřmanicích prošlo v půlce srpna kompletní 

regenerací. Rezervace hřiště je možná na webových stránkách městyse. 

Součástí pronájmu hřiště jsou i kabinky se soc. zázemím (toalety a 

sprchy). Cena pronájmu prozatím zůstává 50 Kč/hod. Po dohodě a za 

poplatek lze pronajmout i kuchyňku, která je také součástí budovy se 

soc. zázemím. Během letních prázdnin byla provedena i výměna písku 

v doskočišti, které je možné využít 

jako pískoviště, a proti dalšímu 

znečišťování byla pořízena 

zakrývací síť.  

➢ VEŘEJNÉ WC – Nově je možné 

využít v centru volnočasových 

aktivit v budově soc. zařízení 

(označené dveře). WC je přístupné 

během celého dne. 

➢ ADOPTUJTE PSA ZE STATKU 

V NETŘEBY – Městys daruje do 

dobrých rukou psa Dana – cca 5 

let, do 20 kg. Je zvyklý být venku, 

chodit na dlouhé procházky, větší 

důvěru má k ženám, je vděčný za 

pohlazení. Více informací v 

případě zájmu Vám sdělí paní 

Dočkalová na tel. č. 604 140 424. 

      -pe a pl-    
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Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 26. 5. 2020: 

 

ZM schválilo:  

• Rozpočtové opatření č. 2/2020 v předložené podobě.  

• dar ve výši 5.000 Kč Oblastní charitě Nové Hrady u Skutče na částečnou 

úhradu provozních nákladů spojených s poskytovaných sociálních služeb 

pro naše občany. Důvodem žádosti je, že charita za období 1.11.2018 – 

31.10.2019 poskytla sociálně aktivizační službu pro rodiny s dětmi 7 

rodinám z našeho městyse. 

• prodej nefunkčního zmrzlinového stroje Yeti XL na náhradní díly 

společnosti Koval gastro s.r.o., Trstěnice za cenu 18.500 Kč s DPH. 

• nabídku společnosti Ergotep, družstvo invalidů, Proseč na úpravu 

internetových stránek městyse dle zákona č. 99/2019 Sb. o přístupnosti 

internetových stránek a mob. aplik., který ukládá povinným subjektům 

zajistit, aby jím spravované stránky a aplikace byly přístupné, a to tím, že 

je pro jejich uživatele, zejména pro osoby se zdravotním postižením, učiní 

vnímatelnými, ovladatelnými, srozumitelnými a stabilními ve výši 

5.989,50 Kč s DPH. 

• nabídku od společnosti fischer EAST center s.r.o., Praha na pořízení 

akumulátorového systému údržby QuickLock Milwaukee – pohonná 

jednotka, řetězová pila, plotostřih, strunový vyžínač, 2x vysokoproudový 

akumulátor 12Ah, 1x nabíječka a 1 ks prodlužovací díl v celkové ceně 

40.059,47 Kč s DPH. 
 

ZM souhlasilo: 

• s uzavřenou Dohodou o vytvoření pracovních příležitostí v rámci veřejně 

prospěšných prací a poskytnutí příspěvku č. UOA-V-15/2020 a UOA-VZ-

23/2020 mezi Městysem České Heřmanice a Úřadem práce České 

republiky, Praha na 3 pracovní místa – pomocný dělník. 

• se zapůjčením grilu z Naší hospůdky TJ Sokolu České Heřmanice, z.s. na 

dětský den (6.6.) 
 

ZM jednalo: 

• o nové nabídce propagace pronájmu Naší hospůdky od společnosti 

VLTAVA LABE MEDIA a.s. na tištěnou inzerci v Deníku Extra, který je 

zdarma distribuován do 114.000 schránek v Pardubickém kraji v celkové 

nabídkové ceně 5.808 Kč/zveřejnění při zveřejnění 2x a více vč. DPH. 

ZM schválilo již při únorovém jednání cenovou nabídku od této 

společnosti na tištěnou inzerci pronájmu Naší hospůdky v Deníku Extra 
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ve dvou opakování v celkové ceně 11.616 Kč vč. DPH, ale tato nabídka 

nebyla vzhledem k pandemii COVID-19 využita. Vzhledem k tomu, že 

bylo jednáno s potencionálním zájemcem o pronájem naší hospůdky, 

nebude tato nabídka inzerce prozatím využita. 

• o žádosti L.P. o koupi části pozemku v k.ú. Chotěšiny KN č. 295 ve 

výměře 12 m2. ZM souhlasilo s prodejem části pozemků s tím, že žadatel 

uhradí geometrický plán, připraví kupní smlouvu a uhradí poplatek na 

návrh do katastru nemovitostí. ZM pověřilo starostu zveřejnit podle § 39 

zákona č. 128/2000 Sb. záměr městyse k prodeji této části pozemku podle 

geometrického plánu. Ing. Lichtenberk upozornil na smlouvy na věcné 

břemeno na vodovodní přípojku, která je na sousedním pozemku, které 

jsou již vloženy na katastr. Starosta informoval, že věcné břemeno na 

vodovodní přípojku by se řešilo až po oddělení části tohoto pozemku, 

protože vodovodní přípojka není uložena v této části pozemku.  

• o novém obsahu změny č. 4 Územního plánu Českého Heřmanice. 

Zastupitelé informovali o výsledcích jednání s vlastníky pozemků, kteří 

mají ve stávajícím územním plánu navržené plochy pro bydlení v RD 

dále BV, zda tyto pozemky využijí pro stavbu či nikoliv. V případě 

nevyužití budou pozemky vypuštěny z ploch BV ve změně č. 4 Územního 

plánu.  Místo nich budou do této změny navrženy nové pozemky a plochy 

BV o stejné výměře, což je podmínka odboru Stavebního úřadu a 

územního plánování MěÚ Vysoké Mýto z důvodu ochrany půdy dle 

Zákona o ochraně zemědělského půdního fondu. Starosta pověřil 

asistentku, aby společně se zastupiteli aktualizovali výměry vypuštěných 

pozemků oproti nově navrženým.    

• o žádosti SDH Chotěšiny o umístění nevyužívaného altánu z CVA 

v Českých Heřmanicích do Chotěšin. Ing. Lichtenberk sdělil, že by 

přesun postupným rozebráním zajistili členové SDH Chotěšiny. ZM se 

shodlo altán zatím ponechat a upozornit správce hřiště na pravidelný 

úklid altánu. ZM navrhlo SDH Chotěšiny zažádat si o nákup nového 

altánu. 
   

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci starosty, že z důvodu s řešením situace s pandemií COVID-19, 

která bude mít výrazně negativní vliv na výdajovou i příjmovou stránku 

rozpočtu Pardubického kraje, Rada Pardubického kraje usnesením zrušila 

některé dotační programy Pardubického kraje pro rok 2020. Z tohoto 

důvodu nebyly podpořeny naše 2 podané žádosti. Žádost o dotace 

z Programu podpory kultury a památkové péče v Pardubickém kraji na 

akci „Sýpka v Českých Heřmanicích – nákup materiálu na obnovu 

dřevěné podlahy v I. NP.“ a žádost o dotaci z programu Podpora 
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zpracování strategických dokumentů obcí Pardubického kraje na akci 

„Pasport místních komunikací městyse České Heřmanice“. 

• informaci místostarosty o schůzce s novým zájemcem o pronájem Naší 

hospůdky, který nesouhlasil s měsíčním nájmem ve výši 3.000 a navrhl 

symbolický nájem za 1 Kč. Zájemce navrhl provoz zahájit od 1. července 

2020 a dále požádal drobné úpravy výčepního pultu (pro umístění 

chlazení), vymalování WC a spoluúčast městyse na energiích (cca 30.000 

Kč/ ročně).  Starosta pověřil zastupitele, aby sepsali své požadavky 

ohledně nájmu, které zašlou místostarostovi do 28.5. a budou následně 

zapracovány do nájemní smlouvy. Dále se starosta dotazoval na aktuální 

stav zásob a co s nimi. T. Jeřábek navrhuje, aby zaměstnanci sepsali 

aktuální stav s daty spotřeby a zásoby roztřídili.  

• informaci starosty o zpětvzetí odvolání do rozhodnutí o schválení návrhu 

komplexních pozemkových úprav České Heřmanice Státního 

pozemkového úřadu od manželů Z. ze dne 25. 3. 2020. Na základě 

místního šetření, které proběhlo 21.4. 2020 za účasti všech zúčastněných 

stran, byla zvážena celá situace a manželé Z. se rozhodli své odvolání vzít 

zpět.   

• zápis z členské schůze Skupinového vodovodu Bohuňovice konané 

23.4.2020, kde byly projednávány tyto hlavní body: zpráva o 

přezkoumání hospodaření za rok 2019, závěrečný účet 2019 a účetní 

závěrka za rok 2019. 

• informaci starosty o vyčíslených nákladech ve výši 33.600 Kč za zásah 

prováděný JSDHO České Heřmanice u dopravní nehody ECUD 

5320003855 ze dne 1.5.2020. Tato částka bude poukázána 

prostřednictvím pojišťovny Kooperativy na účet městyse. 

• odpověď L. Kusé z Odboru dopravních a správních agend Městského 

úřadu ve Vysokém Mýtě na žádost starosty ohledně sdělení informací 

k přestupkům, za které městys uhradil správní poplatky. V odpovědi bylo 

uvedeno, že správní orgán je vázán mlčenlivostí a nemůže tedy bohužel 

podávat žádné informace jiným osobám, než účastníkům řízení a že oba 

přestupky byly vyřízeny odložením.  

• Informaci o množství odpadů z obalů, které bylo v městysu vytřízeno v 

období 01.01. - 31.03.2020 a bylo předáno k využití a o výši odměny, 

kterou městys za toto třídění získal od společnosti EKO-KOM, a.s. 28 

491,54 Kč. Starosta informoval že EKO-KOM, a.s. bude podporovat sběr 

a svoz kovů. 

• informaci starosty o dezinfekci prostor ZŠ, MŠ a ÚM, pomocí aerosolové 

směsi s koloidním stříbrem, která zničí a zabrání množení a usazování 

virů a bakterií na površích v ceně 2.200 Kč a dalších nákladech spojených 
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s pandemii COVID-19: látky na roušky – 2.688 Kč, galanter. potřeby na 

roušky – 511 Kč, 10 l anti-COVID - 726 Kč, dezinfekční prostředky – 

1.441 Kč, dávkovač mýdla - 599 Kč, Celkem – 5.965 Kč. Dále ZM 

vyjádřilo poděkování ženám za dobrovolnou činnost v šití roušek a 

pověřilo starostu a asistentku poděkování zveřejnit v Heřmánku. 

 

Diskuse: 

M.D. se informovala ohledně její písemné žádosti o koupi pozemku č. 90 v k.ú. 

České Heřmanice. Na své žádosti nadále trvá bez ohledu na plánovanou směnu 

pozemků s městysem v okolí pozemků městyse č. 1205, 1206 a 1326/8 v k.ú. 

České Heřmanice. Starosta navrhnul osobní setkání všech zastupitelů a M. D na 

místě ve úterý 2.6. v 19.00 hod. Následně T. Jeřábek navrhnul ZM, aby 

s případným prodejem pozemku č. 90 byl vyhotoven geometrický plán na část 

místní komunikace na pozemku č. 1206 (přeložka komunikace) a pak teprve 

uskutečnit směnu.; M. Sobel se dotazoval za TJ Sokol České Heřmanice, z.s., 

zda je možné přemístit žebřík v tělocvičně z nářaďovny na chodbu (je potřeba 

zjistit zda nové umístění není v rozporu s evakuačním plánem). Dále navrhuje 

vyčištění Sloupnického potoka od Šupky po most u Koskových v Českých 

Hemanicích Starosta navrhuje poptat společnost GAPA spol. s r.o., Vysoké 

Mýto na čištění potoka. Dále informoval o schůzce ohledně osvětlení zastávky 

v Chotěšinách s T. Poslem a přednesl možné 2 varianty (1. varianta – el. energii 

k světlu napojit na rodinný dům p. Sodomy a 2. varianta využít světlo se 

zabudovaným solárním panelem). Vzhledem k tomu, že v roce 2022 se bude 

vedení el. energie přemísťovat ze sloupů do země, starosta navrhuje na 

přechodnou dobu umístit světlo se solárním panelem a s přeložením kabelů do 

země přivést novou přípojku el. energie pro osvětlení zastávky. I. Plašilová 

vznesla dotaz, kdy bude zprovozněno nové osvětlení a kdy bude stav cest a míst 

po výkopech uveden do původního stavu. Starosta zjistí. Dále informovala na 

více upozornění od občanů na špatný rozhled při vjezdu do křižovatky na 

náměstí v Českých Heřmanicích od Vysokého Mýta na Litomyšl díky výšce 

živého plotu. J. Pánek upozornil na další poničenou lípu a na znečištěné příkopy 

kúrou z uskladněného vytěženého dřeva na cestě Netřeby – Sloupnice a na 

závěr zmínil, že bylo v rozhlase uvedeno špatné datum sběru nebezpečného 

odpadu. T. Jeřábek – požádal o možnost uspořádání okrskové schůze hasičů 2.6. 

v salonku Naší hospůdky a oslavy sv. Floriána 26.6. na předsálí popř v salonku. 

M. Novotná se dotazovala, kdo zajistí občerstvení v rámci  Staročeského 

Jarmarku (ZM navrhuje ponechat místním spolkům) a zda bude možné, aby L. 

Eliášová napekla na jarmark cukroví v Naší hospůdce (bude záviset, zda bude 

v tu dobu Naše hospůdka pronajata). Dále, kdo zodpovídá za zakoupené stroje 

(zmrzlinový stroj, sušárna, ….). Starosta informoval, že nikdo přímo nebyl 

jmenován. ZM navrhuje, aby J. Pánek oslovil místní obyvatele Netřeby, zda by 
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někdo neměl zájem obsluhovat sušárnu a moštárnu (dohoda o provedení práce) 

a opět nabídnout občanům možnost moštování a sušení. Dále se opětovně 

dotazovala na kontaktní osobu v Netřeby za kulturní komisi, která by se 

účastnila gratulací jubilantům v Netřeby, dle sdělení J. Pánka bude dělat paní 

Milada Pánková. Dále se dotazovala, zda bude ohrožena akce chodníky díky 

situaci s pandemií Covid-19 (až bude hotov projekt, na kterém se nyní pracuje, 

bude zažádáno o dotaci). 

 

Dne 23. 6. 2020: 

 

ZM schválilo:  

• Rozpočtové opatření č. 3/2020 v předložené podobě. 

• Nájemní smlouvu mezi městysem a společností KAZO CZ s.r.o., se 

sídlem Vidlatá Seč na pronájem nebytových prostor v budově č. p. 99 – 

pohostinství v předložené podobě (nájemné 1 Kč/měsíčně vč. DPH a 

městys bude nájemci poskytovat finanční dar ve výši 1.000 Kč/měsíčně 

zpětně za každého půlroku provozu. Prostory pohostinství budou nájemci 

předány 29.6.2020.). ZM pověřilo starostu podepsat předloženou nájemní 

smlouvu. 

• Směnnou smlouvu na pozemky městyse č. 20/8 a 22/5 v k.ú. České 

Heřmanice a pozemky č. 21/6 v k.ú. České Heřmanice manželů J. Součka 

a I. Součkové, České Heřmanice. Výše uvedené pozemky vznikly na 

základě geometrického plánu GP 410-148/2018 ze dne 21.2. 2020. Směna 

pozemků městyse byla zveřejněna Záměrem městyse č. 5/2020 od 5. 6. do 

21.6.2020.  ZM pověřilo starostu podepsat tuto směnnou smlouvu.  

• Směnnou smlouvu na pozemky městyse č. 20/10, 20/12, 22/3 a 1369 v 

k.ú. České Heřmanice a pozemky č. 9/5, 9/7 a 346/20 v k.ú. České 

Heřmanice M. Radimecké, Chotěšiny. Výše uvedené pozemky vznikly na 

základě geometrického plánu GP 410-148/2018 ze dne 21.2. 2020. Směna 

pozemků městyse byla zveřejněna Záměrem městyse č. 3/2020 od 21.3. – 

6.4.2020 a č. 5/2020 od 5. 6. do 21.6.2020.  ZM pověřilo starostu 

podepsat tuto směnnou smlouvu.  

• nabídku spol. GEODEZIE CINDR s.r.o., Česká Třebová na zaměření a 

vyhotovení geometrických plánů v okolí pozemků městyse č. 1205 a 

1206 v k.ú. České Heřmanice ve výši 14.326,40 Kč s DPH a pozem. č. 15 

a 290/2 v k.ú. Chotěšiny ve výši 13.552 Kč s DPH. 

• nabídku spol. Geodézie Česká Třebová s.r.o., Česká Třebová na 

geodetické zaměření vedení el. kabelů a umístění sloupů veřejného 

osvětlení v Borové ve výši 10.890 Kč vč. DPH. 
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• aby se městys České Heřmanice zapojil svým správním územím do území 

působnosti MAS Litomyšlsko o.p.s. na období 2021 – 2027. A dále ZM 

pověřilo za městys do Výběrového orgánu MAS Litomyšlsko o.p.s.  

MUDr. M. Novotnou.  

• Darovací smlouvu ve výši 1.000 Kč Spolku přátel Růžového paloučku se 

sídlem v Újezdci na zajištění slavnosti na Růžovém paloučku dne 5. 7. 

2020. 

• finanční dar na činnost spolku MAS Litomyšlsko o.p.s. pro rok 2020 

z důvodu, že provozní výdaje spolku na administraci dotačních výzev pro 

region jsou hrazeny nejvýše do 95 % a je tedy nezbytné doplácet 5 % 

spolufinancování a případné nezpůsobilé výdaje z jiných zdrojů v celkové 

výši 2.910 Kč. 

• nabídku společnosti Accusage s.r.o., Praha na pořízení sítě na zakrytí 

doskočiště v Centru volnočasových aktivit v Českých Heřmanicích 

v celkové ceně 4.874 Kč vč. DPH. 

• pořízení 3 stojanů na odpadkové pytle od společnosti OBALY.CZ, s.r.o., 

Chrudim v celkové ceně 2.161 Kč včetně DPH a dopravy. 

• nabídku společnosti TEPVOS, spol. s. r. o., Ústí nad Orlicí na pořízení a 

instalaci nového dopravního značení na nové ulici za kulturním domem 

v Českých Heřmanicích a výměny zrcadla u prodejny Konzumu 

v Českých Heřmanicích a dále na osazení značky „dej přednost v jízdě“, 

na cestě ze Sloupnice do Netřeby v celkové ceně 17.109,40 Kč a cestovné 

18,15 Kč/km vč. DPH. 

• nabídku na realizaci projektu „Oprava hrobu Rudoarmějců na hřbitově v 

Českých Heřmanicích“ od Liany Špatenkové, Vraclav ve výši 77.440 Kč. 

• prodej grilu TJ Sokol České Heřmanice, z.s. za cenu 8.500 Kč. 

• nabídku společnosti RUNEX s.r.o., Hněvotín na zpracování žádosti o 

dotaci na Akci „Venkovní cvičení pro celou rodinu v městysu České 

Heřmanice“ v ceně 15.000 Kč.  

• nabídku společnosti JAFA BETON STYL, Pohnánec na pořízení 1 ks 

lavičky do Netřeby ve výši 4.498 Kč s DPH a dopravou. 

• nabídku od Ing. Libora Barvínka, Projektová činnost ve výstavbě, Ústí 

nad Orlicí ve výši 9.000 Kč na zhotovení projektové dokumentace 

zpevněných ploch pod kontejnery v Českých Heřmanicích a výpočtu 

vyjmutí ZPF v rámci akce Výstavba odstavných ploch pro kontejnery na 

tříděný odpad.  

• nákup materiálu na výrobu dřevěných beden pro uskladnění párty stanů 

Komunitní školy České Heřmanice a městyse do 3.000 Kč.  

• nabídku Tomáše Posla, Dolní Sloupnice na rozšíření veřejného osvětlení 

v Chotěšinách u autobusové zastávky ve výši 20.634,13 Kč vč. DPH. 
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ZM souhlasilo: 

• se změnou sazebníků odměn a koeficientů bonusových složek od 1. 7. 

2020 od společnosti EKO-KOM.  

• s přiznáním finanční odměny ředitelce ZŠ České Heřmanice za první 

pololetí. 

 

ZM jednalo: 

• o žádostech o odkup kuchyňského a dalšího vybavení z Naší hospůdky. 

Starosta navrhuje, aby se ZM sešlo na místě, kde jsou tyto věci nyní 

uskladněny a dále rozhodlo o možném prodeji žadatelům případně 

nabídnutí tohoto a dalšího vybavení místním organizacím, popř. nájemci 

Naší hospůdky a dále o umístění nespotřebovaných potravin z mrazáku 

(přesun do zapůjčeného mrazáku od I. Plašilové s umístěním na Netřeby). 

• o pořízení změny územního plánu č. 4 České Heřmanice. I. Plašilová 

informovala o výsledku jednání s vlastníky pozemků na Borové, kteří 

mají ve stávajícím územním plánu navržené plochy pro bydlení v RD 

dále BV. Kromě vlastníků pozemků 576/1, 576/2, 587/3, 1318 a pozemků 

městyse 587/2, 1320, všichni souhlasí s vypuštěním jejich pozemků 

z navržených ploch BV. J. Lichtenberk informoval ZM o jednání s jedním 

vlastníkem pozemků v Chotěšinách, který souhlasil s vypuštěním svých 

třech pozemků z lokality BV. T. Jeřábek informoval ZM o jednání 

vlastníky pozemků v Českých Heřmanicích – lokalita Jih, kteří většinově 

chtějí ponechat své pozemky v navržených plochách BV. ZM se shodlo 

vypustit v této lokalitě pozemky v navržené ploše pro výrobu a 

skladování - drobná a řemeslná výroba. Celková výměra vypuštěných 

pozemků je cca 38.000 m2 a potřebná výměra pro nově navrhované 

lokality BV ve změně č. 4 ÚP je cca 35.000 m2, což je podmínka odboru 

Stavebního úřadu a územního plánování MěÚ Vysoké Mýto z důvodu 

ochrany půdy zemědělské půdy. 

• o žádosti o projednání uzavření Mateřské školy České Heřmanice o 

letních prázdninách od 13. 7. 2020 do 14. 8. 2020. 

• o dalších krocích k vybudování odpočinkové zóny „Heřmanky“. V této 

fázi jsou k dispozici 3 ideové studie jako výsledek komunitního 

projednávání, pozemky jsou směněny. Je nutné zajistit projekt a zažádat o 

dotace. ZM pověřilo starostu znovu oslovit tvůrce vypracovaných studií a 

pozvat je na společné setkání v termínu 14.7. 

• o žádosti SDH Chotěšiny o pořízení zahradního domku o rozměrech 350 

x 350 cm v cenách 49.731 Kč, 54.132 Kč nebo 69.990 Kč. Ing. 

Lichtenberk sdělil, že by se na pořízení domku SDH Chotěšiny finančně 

podíleli. Starosta navrhl pořízení ponechat na příští rok. 
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ZM řešilo: 

• upozornění na stav místní komunikace v Českých Heřmanicích u čp. 6, 

kde je vyjetá kolej v trávníku na pozemku městyse z důvodu objíždění 

zaparkovaných vozidel před č.p. 6. ZM navrhlo upozornit majitele aut 

parkujících před č.p. 6, aby parkovali na druhé straně, kterou si mohou 

upravit na vlastní náklady  – zatravňovací dlažbou. S majiteli bude 

jednáno. 

• nezahájené akce, které byly zahrnuty do rozpočtu městyse na rok 2020 (L. 

Kárský – předání příspěvku ve výši 6.000 Kč - I. Plašilová, oprava 

překopů na místní komunikaci v Českých Heřmanicích (od čp. 74 po čp. 

144), Vzduchotechnika školka – T. Jeřábek, Projekt zahrada MŠ – 

starosta, Vodovod a kanalizace Sýpka – starosta, Cesta za čp. 37 

v Českých Heřmanicích – starosta, prostor po demolici čp. 21 v Českých 

Heřmanicích – starosta, výměna ochranných sítí na CVA – T. Jeřábek, 

Vybavení tělocvičny (nářaďovna) – M. Sobel, Lavičky CVA – M. Sobel) 

 

ZM vzalo na vědomí: 

• protokol o kontrole České inspekce životního prostředí, jehož předmětem 

bylo splnění opatření k nápravě uloženém příkazem č.j. 

ČIŽP/45/2019/4018 ze dne 12. 4. 2019 s výsledkem, že opatření k 

nápravě bylo ve stanoveném termínu splněno. Předmětem uloženého 

opatření bylo odstranění protiprávního stavu na části lesního pozemku 

p.č. 2171 v k.ú. Chotěšiny. 

• Informaci o přehledu o množství odpadu, který městys vytřídil a předal k 

využití v roce 2019 a o získání Osvědčení o úspoře emisí od společnosti 

EKOKOM. Celkem bylo předáno 30,390 tun odpadu, čímž jsme přispěli 

ke zlepšení životního prostředí a snížení uhlíkové stopy. 

• Rozhodnutí Ministerstva kultury o poskytnutí příspěvku na obnovu 

nemovité kulturní památky – sýpky ve výši 115.000 Kč. Celková cena 

akce – výroba dvou replik dveří a nakonzervování jedněch původních 

dveří v sýpce bude stát 144.500 Kč. Spoluúčast městyse bude činit 29.500 

Kč. 

 

ZM zrušilo: 

• Usnesení č. 12/2020 a schválilo pořízení a instalaci plynového kotle 

s ohřevem vody do úřadu městyse od společnosti Sefir s. r. o., Zlonín v 

ceně 77.267 Kč vč. DPH.  

 

Diskuse: O. P. – představil ZM podpisovou akci majitelů pozemků a občanů 

Borové na záchranu historicko – urbanistické osady Borová, ve které žádají o 
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zrušení lokalit Z5, Z6 – venkovské bydlení, nesouhlasí s novou výstavbou. 

V případě že nebude možné všechny pozemky vypustit, požadují regulaci 

podmínek pro ráz výstavby. Dále upozornil na mladistvé, kteří navštěvují ve 

večerních hodinách Naučnou stezku v Borové a zanechávají po sobě nepořádek. 

Dotazoval se na plánovaný způsob údržby a úklidu a také dozoru nad stezkou. 

M. Sobel navrhuje pravidelný úklid každé pondělí a poté vyhodnotit potřebu 

dalších opatření. Další dotaz T. D. se týkal rekonstrukce autobusové zastávky 

v Borové a její zimní údržbu. K. Š. přišel informovat o plánovaném fungování 

kiosku na hřišti v souladu s fungováním Naší hospůdky. Momentálně je kiosek 

otevřen 4 dny v týdnu (úterý, čtvrtek, pátek, neděle). Po otevření Naší hospůdky 

počítají s otevřením – čtvrtek, pátek (18.00 – 22.00) v návaznosti na cvičení 

s dětmi a dále při fotbalovém utkání. M. Sobel upozornil na nutnost dokončení 

demolice čp. 21 (Jandíkovo) a upravení prostoru po demolici např. vysypáním 

kačírku pro možnost prozatímního parkování. Dále opětovně upozornil na 

nutnost vyčištění potoku. Dále upozornil na nakloněné sloupy el. vedení u čp 80 

a 89 v Českých Heřmanicích.  Dále se řešily chybějící známky do šatny v KD 

(je třeba vyhledat alternativu), soc. zázemí u CVA – provoz (nechat toalety 

otevřeny a po měsíci vyhodnotit stav). Dále upozornil na nutnost úpravy 

povrchu víceúčelového hřiště na CVA – zanešený blátem a zarostlý mechem. J. 

Pánek žádal o zařazení do rozpočtu opravu kanálu v Netřeby (poptat p. 

Bečičku). Dále se dotazoval, zda nechat opravit Avii v majetku JSDHO Netřeby 

v ceně do 10.000 Kč. M Sobel navrhuje opravu uskutečnit a poté nechat převést 

Avii na SDH Netřeby po jejich souhlasu. ZM se shodlo opravit Avii, aby byla 

provozuschopná v rámci JSDHO Netřeby a do konce roku vyřešit přívěsný 

vozík k DA a následně vyřešit potřebnost Avie. J. Lichtenberg vyslovil souhlas 

s návrhem na sochu Floriána určeného pro SDH České Heřmanice. 

 

28.7.2020: 

 

ZM schválilo:  

• Rozpočtové opatření č. 4/2020 v předložené podobě. 

• nabídku Ing. Arch. Jiřího Šafra a Ing. Arch. Kateřiny Profousové, Vysoké 

Mýto na vyhotovení výsledné studie klidové zóny „Heřmanka“ v ceně 

130.000 Kč. 

• cenovou nabídku spol. Umělky s. r. o., Brno na celkovou regeneraci 

víceúčelového hřiště a běžecké dráhy v celkové ceně 111.500,29 Kč vč. 

DPH (narušení ztvrdlé části umělé trávy, odstranění starého písku, 

pročištění trávy vysokým tlakem vody, vpravení nového písku, postřik 

proti mechu, kartáčování, válcování, oprava chybějící umělé trávy, 

doprava materiálů, strojů a osob) a dále pořízení 2 ks lavic do CVA v ceně 

3.690 Kč vč. DPH/ks. 
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• pro ZŠ České Heřmanice nákup výukových karet – pádové otázky v 

hodnotě 3.981 Kč a karet malé násobilky v hodnotě 3.981 Kč, který bude 

hrazen ze státního rozpočtu – ONIV. Dále ZM schvaluje nákup 

interaktivní tabule v hodnotě 99.583 Kč, který bude hrazen z projektu 

„šablony“ a nákup 35 ks lavic do tříd v hodnotě 121.515 Kč z rozpočtu 

městyse. ZM souhlasilo s nabytím tohoto majetku do vlastnictví 

zřizovatele. 

• Smlouvu o poskytnutí dotace v rámci Programu obnovy venkova 

Pardubického kraje č. OŽPZ/20/22729 jejímž předmětem je účelové 

poskytnutí investiční dotace ve výši 80.000 Kč z rozpočtových prostředků 

Pardubického kraje na akci „Výstavba odstavných ploch pro kontejnery 

na odpad“ v předpokládané celkové ceně 331.000 Kč. 

 

ZM souhlasilo: 

• se snížením profilu chodníku před domem České Heřmanice čp. 143 

z důvodu vjezdu do garáže. Žadatel L.B., České Heřmanice uhradí 

náklady spojené s tímto snížením. 

• se zakoupením bezdotykového dávkovače desinfekce na úřad městyse do 

ceny 2.000 Kč. 

 

ZM jednalo: 

• nabídce společnosti mediální skupina mafra, Pardubice na propagaci 

městyse ve speciální regionální příloze MF DNES pro Pardubický kraj - 

20 let krajů za zvýhodněnou cenu A4 za 10.000 Kč nebo ½ strany A4 za 

7.000 Kč bez DPH. ZM se většinově shodlo nabídku nevyužít. 

• o žádosti hejtmana Pardubického kraje ohledně podpory petice 

zákonodárné iniciativy Pardubického kraje o kompenzaci 500 korun ze 

státního rozpočtu na každého obyvatele kraje na zmírnění výpadku 

daňových příjmů v souvislosti s epidemií koronaviru. Dále byl ZM 

předložen dopis hejtmana Pardubického kraje, ve kterém poděkoval 

představitelům samospráv za odvedenou práci v rámci nouzového stavu a 

všem, kteří se nezištně zapojili do pomoci svým spoluobčanům při 

pandemii virového onemocnění COVID-19.  

• o nabídce společnosti D.A.S. Rechtsschutz AG na pojištění právní 

ochrany městyse v ceně 9.650 Kč za rok, právní ochrany pro spory a 

nároky ze smluv v ceně 5.000 Kč za rok a právní ochrany autoparku v 

jednotková cena v rozmezí od 1.300 Kč do 3.500 Kč dle druhu vozidla za 

rok. ZM se většinově shodlo nabídku nevyužít. 

• opětovně o Pořízení změny územního plánu č. 4 České Heřmanice. Na 

základě jednání s vlastníky dotčených pozemků bylo vybráno na vyjmutí 
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z původních navržených ploch pro bydlení v RD tyto pozemky na 

plochách P1 na pozemcích KN č. 2002, 273/15,273/16 v k.ú. Chotěšiny, 

P6 na pozemcích KN č. 509, 512, 1309/2, P7 na pozemcích KN č. 521/2, 

Z5 a Z6 na pozemcích 1310/1, 526/1, 526/4, 542, 526/3, 1314, 549/1, 

549/5, 549/6, 549/2, 1315, 593/1, 593/3, Z8 na pozemcích 966/4, 968/2 a 

na části pozemku 966/1, P5 a Z3 na pozemcích KN č. 785, 786/1, 786/2, 

796/9, 796/8, 794/4, Z4 na pozemcích KN č. 796/7, 1245, 805, 807/2, 

807/3, 806, 1288/6, Z13 na pozemku KN č. 363/1 v k.ú. České 

Heřmanice.  

• opětovně o Podpisové akci za zachování urbanisticky nedotčené osady 

Borová u Českých Heřmanic sepsanou a osobně předanou obyvateli, 

rodáky a vlastníky nemovitostí. Kromě pozemků č. 576/1 a 1318 v k.ú. 

České Heřmanice budou všechny ostatní požadované pozemky vyjmuty 

z původních navržených ploch pro bydlení v RD. 

• o žádosti Asociace rodičů a přátel zdravotně postižených dětí v ČR, z.s. 

Klub RADOST, Prostějov o finanční dar na snížení nákladů pořádaných 

akcí na rok 2020. ZM se shodlo žádosti nevyhovět, městys podporuje 

pouze organizace v blízkém okolí. 

• o návrhu MVDr. Josefa Cacka – kronikáře Českých Heřmanic na uctění 

památky obětem totality, popř. na vytvoření trvalé památky těmto obětem. 

Od vyhlášení rozsudků ve vykonstruovaných procesích uběhne v roce 

2021 70 let. 

• o žádosti volného seskupení DIKHAS k připojení se k uctění památky 

romského holocaustu v den výročí vyvěšením romské vlajky, případně i 

jinou formou piety. ZM se shodlo o výročí napsat článek do Heřmánku.  

• o možném ukončení chovu slepic na Netřeby č.p.26. z důvodu 

ekonomické nevýhodnosti pro městys, kdy náklady na chov výrazně 

převyšují zisk z prodeje vajec a také z důvodu, že nosnice jsou již staré a 

nesou stále méně. ZM souhlasí s ukončením chovu. 

• o nákupu ochranných pomůcek (roušky, respirátory), anticovid na volby 

2. – 3. 10.  

• o nabídce společnosti EKOLA České Libchavy s.r.o. na svoz 

separovaného odpadu dům od domu za cenu 29.850 Kč/měsíc bez DPH. 

Cena zahrnuje svoz plastového, papírového, skleněného a biologického 

odpadu formou dům od domu a stanoviště. Cena nezahrnuje částku za 

odstranění a recyklační poplatek. Starosta navrhuje projednat celkovou 

odpadovou situaci s obyvateli městyse. 

• o seznamu věcí z Naší Hospůdky k zapůjčení místním organizacím a 

jejich vyklizení. Starosta se dohodne se zástupci jednotlivých organizací, 

o co by měli zájem a zbytek nabídnout nájemci panu Čechalovi. 
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• o dotazu D.V. na možnost odkupu hlíny na vyrovnání pozemku. Starosta 

projedná cenu s T. Jeřábkem a bude řešeno následně. 

   

ZM řešilo: 

• opětovně nezahájené akce, které byly zahrnuty do rozpočtu městyse na 

rok 2020 (L. Kárský – předání příspěvku ve výši 6.000 Kč - I. Plašilová - 

uskutečněno, oprava překopů na místní komunikaci v Českých 

Heřmanicích (od čp. 74 po čp. 144) – starosta, Vzduchotechnika školka – 

T. Jeřábek, Projekt zahrada MŠ – starosta, Vodovod a kanalizace Sýpka – 

starosta, Cesta za čp. 37 v Českých Heřmanicích – starosta, prostor po 

demolici čp. 21 v Českých Heřmanicích – starosta, výměna ochranných 

sítí na CVA – T. Jeřábek, Vybavení tělocvičny (nářaďovna) – M. Sobel, 

Lavičky CVA – M. Sobel - uskutečněno)  

 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci o výsledcích zaměření v okolí pozemků městyse č. 1205 a 1206 

v k.ú. České Heřmanice a č. 15 a 290/2 v k.ú. Chotěšiny. 

• informaci starosty, že byla podána žádost o dotaci na Akci „Stezka zdraví 

a poznání České Heřmanice“ v rámci 4. Výzvy MAS Litomyšlsko z 

programového rámce Programu rozvoje venkova. 

• informaci starosty, že byla podána žádost o příspěvek na vytvoření 

pracovní příležitosti v rámci veřejně prospěšných prací k umístění 

uchazečů o zaměstnání na M.V., České Heřmanice a dále informoval, že 

L.E. nebude žádat o prodloužení smlouvy na VPP a její pracovní poměr 

končí dle smlouvy 31.8.2020. 

• informaci o zapáchajících záchodech v Naší hospůdce. Starosta prověří.  

• informaci starosty o dotazu K.P., Borová o budoucím využití čp. 7 

Borová. Starosta odpověděl, že se dělá pasportizace budovy, pak bude 

rozhodnuto o dalším postupu. 

• informaci starosty o možnosti vyčištění potoka. Povodí Labe, s.p., Hradec 

Králové nyní nemá peníze. Společnost GAPA spol. s.r.o., Vysoké Mýto 

nyní nemá kapacity na přípravu cenové nabídky. Je třeba nejdříve 

dohodnout odkud, kam se bude potok čistit.  

Diskuse: ZM bylo informováno o poskytnutém daru do tomboly a zapůjčení 

věcí z Naší hospůdky na Fotbalovou pouť pořádanou TJ Sokolem České 

Heřmanice, z.s..; I. Plašilová informovala o problému večerních alkoholových 

posezení mladistvých na naučné stezce v Borové a dále vyslovila poděkování 

MUDr. M. Novotné za perfektní organizaci jarmarku.; J. Lichtenberk poděkoval 

JSDHO České Heřmanice za 2 zásahy při zaplavení svého sklepa při lokálních 

povodních. Dále informoval o nutnosti přidání prken na půdu hasičské 
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zbrojnice v Chotěšinách na přístupovou cestu ke komínu. Dále požádal o 

přepážku do hasičárny mezi soc. zařízení. Dále se dotazoval na opravu silnice 

Chotěšinky – Chotěšiny.; MUDr. M. Novotná – informovala o blížících se 

jubileí. Dále pozvala všechny přítomné na oficiální otevření centra Jakub 12.9. 

Dále předala kontakt na správce farních lesů - p. Vodehnal tel. 731.553.618. 

Umístění dřevěných soch. T. Jeřábek vykomunikuje s ředitelkou školy umístění 

a dispozici čápa u školy. 

                            - pl a pe -   

 

 

 

Sbor pro občanské záležitosti informuje 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       -ak-   

 

 

V červenci oslavil své životní jubileum 80 let pan Bohumil Dočkal 

z Netřeb.  

V srpnu oslavili své životní jubileum 60 let pan Radoslav Roubínek 

z Českých Heřmanic, 70 let paní Vlasta Paďourová z Českých Heřmanic a 

75 let pan Oldřich Pánek z Českých Heřmanic. 

 

Jménem redakce všem jubilantům gratulujeme a přejeme hodně zdraví 

do dalších let. 
 

V červenci se Lence Jeřábkové a Filipu Buiovi narodila dcera Chloe. 

V srpnu se Kláře Hudečkové a Jiřímu Kroulíkovi narodil syn Matyáš a 

manželům Brokešovým dcera Stela. 

 

Rodičům gratulujeme a dětem přejeme v životě hodně štěstí a zdraví. 
 

V červnu zemřel pan František Buchta z Českých Heřmanic. 
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Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro 

rok 2020 městys zveřejňuje v měsíci září následující článek: 

 

Topné období 
 

Žloutnoucí listy mávají v podzimním větru na rozloučenou odcházejícímu 

létu, ranní mlhy nás donutí navléci teplé kabáty a letmý pohled na teploměr 

vysvětlí, proč z komínů začínají stoupat proužky dýmu. Ti, kdo se včas 

nezásobili topivem, se tváří ustaraně a pokoušejí se napravit, co přes léto 

nestačili. Nejsou však jediní, komu na čele přibydou vrásky. Protože je-li pro 

zahrádkáře a zemědělce dobou žní červenec a srpen, pro motoristy představuje 

vrchol brněnská Velká cena, pak pro hasiče sezóna vrcholí právě v topném 

období. 

 

 Kdo z nás si při zatápění uvědomí, že jenom závady na topidlech, jejich 

nesprávné používání a manipulace s odpadem přispěly za jediný rok 

k celkovým škodám částkou přes 33 milionů korun, ten uzná, že starosti hasičů 

jsou plně opodstatněné. A to zatím nemluvíme o dalších příčinách, které úzce 

souvisí právě s topným obdobím.  

 

 Domníváme se, že právě na tomto místě je třeba připomenout nesmírný 

význam požární prevence a preventivně výchovné činnosti, protože za většinou 

neštěstí stojí zdánlivě nepatrné a zanedbatelné maličkosti, které by bylo při 

včasné prevenci možno snadno odstranit. Bohužel si nikdo z postižených 

neuvědomil, oč je lacinější obětovaná chvilka volného času proti statisícovým 

škodám a zmařeným životům.  

 

 Co všechno bychom měli před započetím topné sezóny zkontrolovat? 

V tomto povídání uvedeme jenom hlavní body, protože k jednotlivým typům 

topidel se ještě vrátíme v podrobných samostatných statích. Začneme 

prohlídkou samotných kamen. Zkontrolujeme šamotování, uzávěry dvířek a 

stav kouřovodů. Pravidelnou prohlídku u tepelných spotřebičů na plyn 

ponecháme na odborníkovi. U elektrických spotřebičů prověříme přívodní 

šňůry, zásuvky i dimenzování pojistek proti případnému zkratu. U všech topidel 

budeme dbát na bezpečný odstup od zařízení místnosti, a pokud není možné jej 

dodržet, zabezpečíme alespoň kvalitní tepelnou izolaci.  

 

Dále prohlédneme napojení na komínové těleso a majitelé rodinných 

domků se přesvědčí, zda odpovídá požárním předpisům, je-li omítnuto, jestli 

v něm nejsou zazděné trámy a zda jsou hořlavé látky uloženy dostatečně 

daleko.  
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Pokud prohlídka neukáže závady, zbývá jen se seznámit se správným 

postupem obsluhy a hlavně jej vždy dodržovat. Tím jsme udělali vše, co bylo 

třeba udělat ke snížení nebezpečí vzniku požáru, a nezbývá než popřát vám 

příjemné chvíle pohody u hřejících kamen, strávené bez obav, že místo 

člověka se o naše hodnoty postará jen požár. 

                                                                                              -pe- 

 

 

TJ Sokol České Heřmanice 
  

 Jsme tu zpět po třech měsících a tentokrát se Vám můžu pochlubit hned 

několika povedenými akcemi, které jsme v tomto období zvládli zrealizovat. 

 Hned 6. června jsme na hřišti oslavili Den dětí, jak jinak než bohatým 

programem pro děti. Na děti všech věkových skupin čekaly soutěžní úkoly jako 

skákání v tašce, hod na cíl, střelba ze vzduchovky, slalom s kolečkem a další, za 

jejichž splnění si mohl každý vybrat drobnou odměnu. Kromě soutěže byl pro 

děti k dispozici také skákací hrad, jízda na poníkovi, obří bublifuk nebo tvoření 

zvířátek z balónků. Počasí nám přálo a celou dobu nám příjemně svítilo 

sluníčko. Celkem soutěžilo přes 80 dětí v doprovodu rodičů, prarodičů, 

sourozenců a dalších, kteří jistě ocenili naše bohaté občerstvení. 

 Koncem června jsme se s dětmi, které docházely na cvičení a fotbal, 
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rozloučili akcí Otevření prázdnin. Protože sluníčko opravdu pálilo, připravili 

jsme pro děti i osvěžení v podobě bazénků, aby se mohly po sportovním 

výkonu zchladit. Tentokrát jsme se rozhodli pořádně zapojit i rodiče. Pro 

dvojice rodič-dítě byly nachystané úkoly tradiční, jako například překážková 

dráha nebo skákání v pytli, ale také netradiční, třeba přenášení vody na 

polévkové lžíci. Dále jsme stihli odehrát jeden fotbalový zápas družstev 

složených z rodičů a dětí. Bohužel nám krásné odpoledne přerušil déšť, takže 

jsme se museli schovat pod střechu u kiosku, ale i tak nám příjemná atmosféra a 

dobrá nálada ještě chvíli vydržela. 

 Již tradičně se 25. července konala Fotbalová pouť spojená s fotbalovým 

turnajem, během kterého se na našem hřišti předvedly naše nejmenší naděje 

doplněné o hráče stejné věkové kategorie z Cerekvice nad Loučnou. Pro mnohé 

diváky byl tento zápas tím nejzábavnějším a nejhezčím z celého dne. V dalším 

utkání se u nás premiérově uvedli gardisté z Ústí nad Orlicí a s naší heřmanskou 

gardou remízovali 0:0 v zápase zakončeném symbolickými penaltami. Jako třetí 

byl odehrán poslední letní přípravný duel s týmem Sloupnice, který naši muži 

vyhráli v poměru 7:1, což se neobešlo bez patřičného veselí. Návštěvníky v 

mezičasech čekaly soutěže v kopu na bránu, bohatá tombola a chutné 

občerstvení.  Úspěšnou akci večer zakončila diskotéka s DJ Jardou Marcalem 

st. 

V příštích dnech nás čeká Ukončení prázdnin s loutkovým divadlem 

Srdéčko z Vysokého Mýta a na sobotu 3. října plánujeme turistický výlet do 

Boreckých skal.  

Více detailů a informace o aktivitách Sokola najdete na facebooku TJ 

Sokol České Heřmanice. 

  

 Naše oddíly:  

 

Fotbal muži: 

Fotbalový program letošního léta se nám vrátil zpět do normálních kolejí 

minulých let. K prvnímu tréninku přípravy na sezonu 2020/2021 se A mužstvo 

sešlo ve středu 15. července. Od té doby se muži scházejí pravidelně 2x týdně k 

tréninku a víkendovým přátelským utkáním. Kádr nedoznal zásadních změn, 

došlo však k jednomu posílení na postu stopera o zkušeného bývalého III. 

ligového hráče Petra Jeníčka. Během letní přípravy byla sehrána tři přátelská 

utkání. Na domácím hřišti jsme porazili A-tým Litomyšle v poměru 3:2, dále se 

podařilo vyhrát přípravu s Chocní se stejným výsledkem a poslední přípravný 

duel byl odehrán s týmem Sloupnice v rámci pouťového turnaje s již zmíněným 

výborným výsledkem 7:1. Hned druhý den 26. 7. bylo nalosováno 1. kolo 

Poháru hejtmana Pardubického Kraje s týmem Zámrsku. Natěšenost po 

nedohrané sezóně a dlouhé fotbalové pauze byla z hráčů znát a pocítili to i 
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fotbalisté Zámrsku. Toto první ostré utkání skončilo naší výhrou 6:1. Vše od 

tohoto okamžiku směřovalo k prvnímu podzimnímu soutěžnímu zápasu. Nový 

ročník B-třídy pro nás začal v Žichlínku, kde si hned v prvním utkání mužstvo 

muselo poradit se ztrátou opor Tomáše Jirsáka, Lukáše Macha a Luboše 

Laštovky. S nepříznivými podmínkami si však poradili náramně a po velmi 

namáhavém utkání za tropických letních teplot byla zapsána výhra 3:0, a to i 

přes neproměněnou penaltu. Ve druhém kole jsme uvítali na domácí půdě opět 

tým Sloupnice a toto derby se opravdu povedlo. Za krásného počasí před 

nadprůměrnou diváckou kulisou naši fotbalisté odehráli zápas především na 

jednu bránu a odnesli si tak výhru 7:0. Těšíme se na naše fanoušky i v dalších 

podzimních utkáních a děkujeme za podporu nejen v domácích, ale i při 

venkovních utkáních. 

 

Fotbal děti: 

 Naši malí fotbalisté vytrvale trénovali i během prázdnin. I když se občas 

sešli v menším počtu, nadšení a nasazení zůstalo stejné. Již brzy uvidíme, co a 

jak dobře natrénovali, protože během podzimu čeká přípravku osm kol 

okresního přeboru, kde budou soupeřit s dalšími pěti týmy, a Bambiny čeká 

sedm kol zápasů s celkem jedenácti soupeři. Věřím, že bude na co koukat. 

 A protože mladých fotbalových nadějí není nikdy dost, bude během 

celého září probíhat nábor do týmů přípravky i Bambin. Zájemci mohou dorazit 

na tréninky, které se konají každé pondělí a čtvrtek od 16:30 na hřišti. Nabízíme 

všeobecný pohybový rozvoj, kvalitní zázemí, zábavné tréninky a hlavně dobrou 

partu. Pro více informací můžete kontaktovat trenéry:  

 Tomáš Jirsák - tel.: 605 436 431 

 Lukáš Mach - tel.: 733 692 316 

 

Cvičení dětí:  

 Od září se už potřetí rozjede cvičení dětí, které bude jako tradičně každý 

pátek, ale letos s malou změnou - začínat budeme až v 16:30. Dokud nám to 

počasí dovolí, budeme chodit na hřiště, ale až se ochladí, máme v záloze 

tělocvičnu. Děti se mohou těšit na spoustu her a zábavy, během kterých se 

budeme snažit zlepšit jejich kondici a rozvíjet všeobecné pohybové dovednosti 

jako je rychlost, vytrvalost, síla nebo koordinace. Zní to až zbytečně odborně, 

tak to shrnu: chceme děti podporovat ve zdravém pohybu, protože co se v mládí 

naučíš… 

Na všechny se těšíme na trénincích, zápasech nebo na společných akcích na 

viděnou!  

 

       Za Váš TJ Sokol ZM a spol. 
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Hasičské zprávy 
 

V posledním prázdninovém týdnu se uskutečnil dětský 

tábor Heřmánek 2020. I tento rok jsme zavítali na Tučkovu 

hájenku do Svratouchu. Táboru se zúčastnilo 28 dětí ve věku od 

4 do 15 let. Pro děti byl připravený bohatý program s naučnými 

disciplínami, hrami a 

nechyběl ani celodenní 

výlet, na který jsme se 

vydali do Svratky. Počasí 

bylo jak dělané pro 

pohybové aktivity. 

Věříme, že si děti 

odvezly spoustu zážitků i 

pár nových kamarádů.  

 

 

V sobotu 29. 8. se 

v kulturním domě konalo 

shromáždění delegátů SDH okresu Ústí nad Orlicí. Hlavním bodem 

shromáždění byly volby do výkonného výboru Okresního sdružení hasičů 

okresu Ústí nad Orlicí. Staronovým starostou OSH byl zvolen Mgr. Jan 

Růžička. Městys České Heřmanice a SDH České Heřmanice byly oceněny za 

spolupráci s Okresním sdružením. 

Výbor SDH České Heřmanice děkuje všem, kteří se podíleli na zdárném 

průběhu shromáždění.  

Za příznivé epidemiologické situace se v sobotu 26. 9. od 10.00 hod. na 

fotbalovém hřišti v Českých Heřmanicích uskuteční oslavy 135 let založení 

sboru. Součástí oslav bude soutěž okrskových družstev v požárním útoku. 

Všichni jste srdečně zváni. 

 -př- 
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Zprávičky ze školy a školičky 
 

V úterý 1. září jsme v naší škole přivítali 28 školáků. Poprvé do školních 

lavic zasedli naši noví prvňáčci – Laurinka, Terezka, Davídek, Cyrda a Tobík. 

Na děti čekaly nové lavice, nová interaktivní tabule a také krásně vyzdobená 

škola.  

Věříme, že se bude dětem ve škole líbit, a přejeme jim, aby se naučily 

spoustu nových a zajímavých věcí, našly nové kamarády a taky zažily hodně 

zábavy. 

                    -jk- 

 

Zprávičky z hnízda od Heřmanů 
 

Tak toto jsou poslední informace před odletem. Léto jsme zvládli bez 

úhony. Mladí měli sice kliku, protože když dorazily ty deště s ochlazením, tak 

měli již dostatek druhého peří a tím byla jejich odolnost podstatně větší. To 

bohužel u sousedů v Zálší bylo letos pořádně smutno, a prý i mezi lidičkami. Z 

počáteční radosti, že se vylíhlo celkem pět potomků, nakonec přežil pouze 

jeden – ten nejstarší. Jojo, i takové věci se v přírodě dějí.   

U nás se mladí měli čile k světu – tedy díky nám. Však to dalo dost práce 

poshánět tolik potravy. Ale myší a žab je dost, tak to bylo dobré. Docela jsme si 

oddychli, když se naučili létat a shánět si potravu sami. A dařilo se jim to 

výborně, poměrně rychle nabrali sílu a už kolem devátého srpna vyrazili do 

teplých krajin. No, a my jsme si tu užívali ještě trochu toho klidu a koncem 



 23 

 

 

srpna jsme vyrazili do zimoviště také. 

Jen máme tak trochu strach o hnízdo. A 

víte proč? No, ono už také něco váží a na tom 

komíně je poměrně na kraji a ještě ke všemu ta 

deska pod hnízdem je už dost popraskaná. Máme 

docela strach, aby při nějaké povětrnostní 

pohromě na někoho nespadlo.  

Tak se tu mějte hezky a snad zase zjara...  

         čáp Heřman 

 

P.S. Ano, odlétli 20. srpna a hnízdo by opravdu potřebovalo úpravu i opravu. 

Vlastník budovy ví co a jak. Již byl dokonce dohodnutý nějaký postup, ale jaksi 

to usnulo...  

             -jr- 

Poutní jarmark 2020 
 

Bude?  Nebude? Bude! 

Jarmark bude. 

Takové rozhodnutí 

padlo v  květnu na 

zastupitelstvu, když začalo 

celostátní uvolňování 

karanténních opatření 

koronavirové infekce. 

Krásné prostředí 

kolem kostela, genius loci 

naší obce, je jedinečným 

místem pro setkávání se a pro náš staročeský jarmark. Přípravy se tedy rozjely, 

stánkaři byli většinou natěšeni, někteří váhaví, někteří překvapeni, co chystáme. 

Mnozí zde byli opakovaně 

(květinářky, prodej mýdel a tvořivá 

dílnička). 

S roční přestávkou jsme přivítali 

pana řezbáře, který zde zhotovoval pro 

SDH České Heřmanice sochu sv. 

Floriána, ale přivezl i hotové výrobky, 

které udělaly jistě hodně radosti. Pro 

děti bylo přichystané kolo štěstí, 

zvěřinec, který snad nikoho nevyděsil, 

vodní střelnice a cukrová vata, která 

díky Klárce, Natálce a Pavlínce měla 
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velký úspěch. 

Občerstvení zajistilo SDH České Heřmanice, Kávakrám Choceň, 

Pekařství u Lifků Choceň a k posezení hráli hudbu 30. let mladí muži z Junior 

Dixie ze ZUŠ Choceň. 

K jarmarku již tradičně patří i vyhlídka z věže kostela a jeho prohlídka. 

Letos bylo možno zhlédnout také některé obrazy z depozitáře. 

Celá akce se i díky pěknému počasí vydařila a velké poděkování patří 

všem, kteří se do příprav jarmarku připojili, ale i těm, kteří přišli a pobyli zde.  

   -mn- 

 

Výzva pro herce všech věkových kategorií 
 

O co se jedná? 

Casting - tedy nábor nebo výběr na role do 

vánoční hry, která se uskuteční při vánočním koncertu 

2020 v našem kostele. 

Kdo se může hlásit? 

Chlapci i dívky, ženy i muži, babičky i dědečkové. Nejlépe ti, kteří se 

chtějí pobavit. 

První schůzka se koná v Naší hospůdce  21. 9. 2020 od 17:30. 

Bližší info:  MUDr. M. Novotná tel. 736629403   

 

Bude Silvestrovský ohňostroj v Českých Heřmanicích 

i po roce 2021? 
 

Již loňského roku jsem touto cestou vyzýval k převzetí pomyslné štafety 

odpalovače Silvestrovského ohňostroje v našem městysu. Jak jsem očekával, 

přihlásil se – NIKDO. 

Zároveň jsem už loni upozornil ZM, že na Silvestra 2019 střílím poslední 

ohňostroj. Nakonec jsme se domluvili, že ještě odstřílím v roce 2020 a 2021. 

Pokud by se našel – našli zájemci, kteří by byli ochotni toto převzít, tak se 

obraťte na moji osobu a domluvíme další. 

Byl bych velice rád, aby již letos „přičichl/i“ k celé proceduře příprav a 

nutných prací a příští rok už bych mu pouze „kryl záda“. 

Je potřeba, aby to byla/li osoba/y ve věku nad 21 let. Tím je zajištěna možnost 

odpalování pyrotechniky až 3. třídy. 

Tak co, najde se z těch mladších někdo ochotný věnovat ke konci roku 

několik hodin pro nás ostatní? Tradice a již poměrně velký zájem širšího okolí 

našeho městyse si to zaslouží.             

        Jan Rensa 
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Příměstský tábor Indiáni 
  

Třetí a čtvrtý týden letních prázdnin se opět uskutečnil příměstský tábor 

pořádaný Komunitní školou České Heřmanice, z.s.. Letošním tématem byli 

Indiáni. Táborem nás tedy provázel Velký Manitou.  

 V prvním týdnu od 13. 7. do 17. 7. 2020 děti hledaly indiánský poklad. 

Části cesty k němu získaly pokaždé, když splnily úkol od Velkého Manitoua. 

 V pondělí vedoucí tábora Pája, Klárka, Natálka, Šárka a kuchařky Lenka 

s Renďou přivítaly 28 malých indiánů. Následovalo seznámení s prostory a 

areálem mateřské školy. Po svačině jsme si zahráli několik seznamovacích her a 

rozdělili jsme se do indiánských kmenů Apačů, Čejenů, Siouxů a Šošonů. 

Každý kmen si vylosoval své kmenové zvíře a barvu. Takto rozdělené děti 

zůstaly po zbytek prvního týdne. Odpoledne jsme si zahráli pár dalších her 

(Ocásky; Bomba, potopa, nálet; kreslení křídami před školkou) a rozloučili 

jsme se natěšeni na příští den. 

 Každý následující den jsme zahájili rozcvičkou. Během týdne se malí 

indiáni naučili stopovat, lovit (házet na terč), hlídat nepřátelského indiána, 

namalovat indiánský portrét a přejít přes řeku. Hráli jsme hry jako jsou 

například Molekuly, Živé Člověče, nezlob se; hry s padákem a skákali jsme 

přes lano. Také jsme vyráběli indiánská trička, společný indiánský totem, 

čelenky a náhrdelník. Za splnění všech těchto činností se nám nakonec podařilo 

získat od Velkého Manitoua celou cestu k pokladu, který jsme se v pátek vydali 

hledat. Malí indiáni s nadšeným indiánským pokřikem v truhle s pokladem 

objevili pamětní listy, omalovánky, drobné sladkosti a bublifuky, které je 
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obzvláště potěšily. 

 Ve druhém týdnu od 20. 7. do 24. 7. 2020 jsme se seznámili s novými 

indiány a opětovně jsme se přivítali s některými dětmi z prvního týdne. Také se 

nám vyměnila paní kuchařka, takže se děti poznaly s Janou. Tento týden pro nás 

Velký Manitou nachystal zkoušku našich indiánských schopností a dovedností. 

Měli jsme prokázat naši obratnost, bystrost, rychlost, sílu, čestnost a také, že 

umíme zpívat jako indiáni. Za každou splněnou zkoušku indiáni od Velkého 

Manitoua získali indiánské odznaky. Na konci týdne nás Velký Manitou za 

posbírání odznaků opět odměnil pokladem. 

 I tento týden jsme tvořili výbavu správného indiána. Kdo nebyl minulý 

týden, dotvářel indiánské tričko a čelenku. Všechny děti si vyrobily luky, 

náramky, chrastítka a batikovaný šátek. Také jsme hráli oblíbenou hru Pašeráci. 

Za teplého počasí jsme se schladili vodními bombami a vodou z rozstřikovače. 

 Ve středu jsme pro zpestření vyrazili na procházku ke Starému rybníku 

(Hornímu Heřmanickému rybníku).  Po poledním klidu jsme si zazpívali 

indiánské písně s kytarou. 

 Ve čtvrtek jsme celé dopoledne strávili na nedalekém fotbalovém hřišti, 

kde jsme si zahráli hry s padákem, hru Ocásky, děti si hrály s obručemi, 

švihadly, lanem, frisbee a bumerangem. Kluci si také zahráli fotbal. 

 V pátek došlo na indiánské kmenové klání a hledání pokladu. V pokladu 

tentokrát děti objevily pamětní listy, omalovánky, indiánské tetovačky a drobné 

sladkosti. 

 Příměstský tábor navštívilo celkem 39 dětí. Děti si našly nové kamarády a 

užily si dva týdny plné zábavy, her a dobrodružství. 

 Velké poděkování patří vedoucím Pavlíně Balcarové, Kláře Slavíkové, 

Natálii Slavíkové, Šárce Závodní a kuchařkám Lence Vackové, Renatě Pánkové 

a Janě Janečkové, které nám vařily výborná indiánská jídla. Děkujeme také 

Jindřišce Balcarové, Jiřímu Balcarovi ml., Ivě Kučerové, Michaele Kučerové, 

Janu Rensovi a všem rodičům, kteří nám svěřili své ratolesti a hlavně dětem, 

které s námi prožily všechna indiánská dobrodružství. 

Dále velice děkujeme společnostem Iveco Czech Republic, a.s. a 

Oldřichu Pánkovi za peněžní dar a společnosti Kubík a.s. za nepeněžní dar. 

V příštím roce bychom rádi tábor opět uskutečnili a užili si s dětmi dva 

krásné týdny. 

Fotografie z obou dvou turnusů naleznete na stránkách 

https://www.ceskehermanice.cz/komunitni-skola/aktuality/1166-fotogalerie-

tabor-2020 

 

Těšíme se na příští rok! 

Organizátoři a vedoucí příměstského tábora České Heřmanice 
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CVA, multifunkční hřiště u školy 
 

Od roku 2009 máme možnost sportovního vyžití na CVA, neboli Centru 

volnočasových aktivit, umístěném za školní budovou. Celý areál byl za ty roky 

občas upravován, doplňován o různé prvky a podobně. Bohužel v poslední době 

s příchodem nových obyvatel do našeho městyse dochází k postupnému 

znehodnocování hracích prvků a zařízení. 

Před pár roky to začalo postupnou devastací dveří a zasklení altánku, 

následované likvidací plastového kufru na hračky a hraček na pískovišti. V 

letošním roce přišla houpačka „Kočka“ o hlavu, „horolezci“ si pletou plot a 

střechu přístavby školní budovy s lezeckou stěnou a posledním prohřeškem je, 

že si někdo plete okapní žlábek u altánku s hrazdou. 

Je pravdou, že letošního roku jsou sportovní aktivity mnohem slabší než v 

minulých létech, zřejmě je to zapříčiněné Covidem 19, ale to neznamená, že 

nudící se náctiletá mládež musí zařízení poškozovat.  

Chtěl bych tímto apelovat na rodiče těchto „sportovců a sportovkyň“, aby 

svým potomkům vysvětlili, jak se zde mají chovat.  

Výstavba tohoto sportoviště stála několik milionů a opravy 

poškozovaných prvků přijdou náš městys také na dost velké peníze. Stačí se 

podívat na nabídky firem, které tyto hrací prvky vyrábí a realizují. To samé platí 

pro zahradu MŠ, na kterou v době prázdnin dostávali také zálusk. 

Copak chceme, aby bylo vedení městyse nuceno přistoupit k 

nepopulárnímu opatření, aby tito „sportovci“ byli konečně usvědčeni z jejich 

nevhodného chování.  

Před pár dny CVA prodělalo rozsáhlou údržbu ploch, která určitě zadarmo 

nebyla. Věřím, že i provozovatel obnoví a opět vyvěsí příslušná pravidla 

chování a užívání tohoto zařízení, tak aby bylo jasné, jak se my uživatelé zde 

máme a můžeme chovat, a že ti náctiletí už nebudou provádět „zatěžkávací 

zkoušky“ převážně těch hracích prvků, které jsou určeny pro naše nejmenší 

ratolesti.  

             -jr- 

 

2. srpen – Den romského holocaustu 

 Datum, na které bychom neměli zapomínat 

 
        V měsíci červenci se na náš městys obrátilo volné seskupení DIKHAS 

ohledně připomínky Dne romského holocaustu. 

Rádi bychom alespoň touto formou připomněli události sice dávno 

minulé, stále však svým odkazem aktuální. 

V noci z 2. na 3. srpna roku 1944 zavraždili nacisté v plynových 
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komorách poslední vězně tzv. Cikánského rodinného tábora v Auschwitz-

Birkenau. Celkem bylo v táboře během 17 měsíců jeho existence vězněno 23 

tisíc žen, mužů a dětí. Zhruba 20 tisíc romských a sintských vězeňkyň a vězňů 

bylo zavražděno v plynových komorách, umučeno hladem, nedostatečnou péčí 

a trýzněním. 

Nejprve byl 2. srpen vyhlášen v roce 2011 polským senátem jako Den 

připomínky vyhlazení Romů. Už o dva roky později bylo toto datum prohlášeno 

Radou Evropy mezinárodním dnem této připomínky na celoevropské úrovni. 

 

 

Jak se staví farní dům U Jakuba 
 

 Poté, co farnost svatého 

Jakuba přenechala farní 

zahradu, faru a přilehlé 

pozemky městysi, výměnou 

za pozemky v extravilánu, 

bylo třeba vybudovat zázemí 

pro běžný provoz 

společenství. Ze široké 

diskuze nakonec vyšel 

vítězně návrh postavit nový 

objekt splňující základní potřeby farnosti. Mladý architekt – bývalý farník, 

navrhl a zpracoval projekt, který po stavebním řízení mohl být realizován. 

Jednopodlažní stavba 10 x11m v sobě skrývá 

předsíň, sociální zázemí, místnost k setkávání 

a dva depozitáře. 

 Prvním velkým úskalím a prověřením 

schopností stavitelů byla demolice starých 

hospodářských budov, na jejichž základech 

nová stavba měla stát. V dubnu 2017 bylo 

zahájeno vyklízení stodoly, skladů a chlévů od 

všemožných „nepořádků“ zděděných po 

předchozích uživatelích objektu. Odstranění 

dvou vrstev střešní krytiny, rozebrání 

dožívající vazby a stropů bylo časově velmi 

náročné a trvalo do konce června. Těžká 

technika pak probourala stropní klenby, a kdo 

měl ruce, škrábal, čistil a ukládal cihly, se 

kterými bylo původně počítáno při zdění nové budovy.  
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15 palet oškrábaných cihel po cca 500 kusech nakonec posloužilo jinému účelu. 

Demolice staré kamenné budovy s 

terénními úpravami se nakonec 

protáhla až do února 2018. S otevřením 

jara byly zahájeny zemní práce, takže v 

polovině června požehnal ústecký vikář 

P. Vladislav hotové základy. Během 

následujícího měsíce bylo vyzděno 

obvodové zdivo a stavba připravena 

pro usazení střešních nosníků. Ty 

povýšily budovu v září.  Poté vyrostl 

komín a pokrývači položili krytinu. Do 

konce roku už zbývalo jen zakrýt štíty, 

osadit okna a dveře a přichystat se na 

práce uvnitř.  

 Z vnějšku se v roce 2019 zdálo, 

že se stavba zastavila, uvnitř ale od 

dubna panoval čilý ruch. Příčky, 

elektrické rozvody, voda, přípojky, 

omítky, vsakovací nádrž pro dešťové 

vody a stropní konstrukce spolykaly stovky brigádnických hodin jako v letech 

předchozích. 

 Ve stejném rytmu se pokračovalo i po novém roce položením podlahové 

izolace, betonů a dlažby, obkladů, dokončením elektroinstalace a stropu, 

osazením sanitární techniky, vymalováním a instalací kuchyňského koutu. 

Posledním velkým brigádnickým vypětím bylo zhotovení venkovní dlažby. Ani 

pak se práce na finální podobě 

nezastavily, aby byla 12. 9. t. r.  

farní budova U Jakuba připravena 

na slavnostní požehnání a 

oficiální otevření. 

 Stavba nebyla budována 

pouze pro potřebu farnosti. Měla 

by sloužit i širší veřejnosti k 

neformálním setkáváním. 

Nadšení, se kterým stavba rostla, 

by mělo být proměněno k 

prohloubení přátelského soužití 

občanů různých životních postojů, názorů a situací.                                   – jc- 

 

Fotogalerie na webu farnosti dokumentuje obrazem celé období stavby.  
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